
Protok6l Nr2ll2022

LXXXVI posiedzenia Komisji Budietu i Finans6w Publicznych

LXXX posiedzenia Komisji OSwiaty, Kultury i Sportu

w dniu 25listopada2022 r.

Wsp6lne posiedzenie Komisji Bud2ety i Finans6w Publicznych oraz Komisji OSwiaty, Kultury i Sportu,
odbylo sig w dniu 25 listopada 2022 r. w Starostwie Powiatowym w Sok6lce, prry ul. Marsz. J. Pilsudskiego
8, sala nr 29. Posiedzenie rozpoczgto o godz. 9:00.

W posiedzeniu bralo udzial 8 czlonk6w Komisji BudZetu i Finans6w Publicznych, T czlonk6w Komisji
OSwiaty, Kultury i Sportu orazzaproszeni go6cie.

Wsp6lnemu posiedzeniu Komisji przewodniczyl Grzegorz Sk6rski - Przewodnicz4cy Komisji Budzetu i
Finans6w Publicznych.

Posiedzenie komisj i protokolowala Magdalena Grasewicz.

Lista obecnoici - zalqcznik nr I do protokolu.

Radny Jaroslaw S. Hotrownia zlozyl2 wnioski formalne. Pierwsry w przedmiocie zdjgcia z porz4dku obrad
komisji punktu 6 tj. Zaopiniowanie projehu uchwaly w sprawie przyjgcia apelu do Prezydenta
Rzeczypospolitej Polskiej Andrzeja Dudy dotyczqcego ustanowienia 16 listopada Dniem Obroricfw Polskich
Granic. Radny dodal,2e projekt uchwaty nie jest konieczny, a dodatkowo w jego ocenie Smieszny. Ponadto
jak wynika z wiedzy radnego projekt uchwaly jest odbierany przez mieszkaric6w w ironiczny spos6b. Drugi
wniosek radnego Jarostawa S. Holownia dotycryl zamiany kolejnoSci punkt6w 9 i 10. Jak wielokrotnie
podnosil zmiany do wieloletniej prognozy finansowej nie powinny by1 rozpoznawana przed zmianami w
bud2ecie.

Przewodnicz4cy Komisji OSwiaty, Kultury i Sportu Krzysztof Pawlowski zarz4dzilglosowanie nad wnioskiem
radnego Jaroslawa S. Holowni dotyczqcy zdjEcia z porz4dku obrad punktu 6 tj. Zaopiniowanie projehu
uchwaly w sprawie przyjgcia apelu do Prezydenta Rzeczypospolitej Polsktej Andrzeja Dudy dotyczqcego
ustanowienia 16 listopada Dniem Obroricdw Polskich Granic.

Wglosowaniuwzigloudzial5czlonk6wKomisji. lbyl,,za"-J.S.Holownia,4bylo,,przeeiw",2nieobecnych
P.Rygasiewicz i A. Szczygielska.

Wniosek radnego J.S.Holowni nie przeszedl.

Przewodnicz4cy Komisji O6wiaty, Kultury i Sportu Krzysztof Pawlowski zarz1dzilglosowanie nad wnioskiem
radnego Jaroslawa S. Holowni w sprawie zamiany kolejnoSci punkt6w 9 i 10.

Wglosowaniuwziglotdzial5czlonk6wKomisji. 1byl,,za"-J.S.Holownia,4bylo,,prZaeiw",2nieobecnych
P.Rygasiewicz i A. Szcrygielska.

Wniosek radnego J.S.Holowni nie przeszedl.

Porz4dek posiedzenia byl nastgpuj4cy:

l. Przedstawienieporz4dkuposiedzenia.
2. Zapoznanie sig z Informacj4 o stanie realizacji zadafl o5wiatowych Powiatu Sok6lskiego za rok szkolny

202112022. (dotyczy Komisji OSwiaty, Kultury i Sportu)
3. Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie uchwalenia ,,Rocznego programu wsp6lpracy Powiatu

Sok6lskiego z organizacjami pozarzqdowymi oraz innymi podmiotami prowadz4cymi dzialalnoSd po4rtku
publicznego na rok 2023".

4. Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie okre6lenia zadah do realizacji przezPowiat Sok6lski, na kt6re
ptzeznacza sig Srodki z Paristwowego Funduszu Rehabilitacji Os6b Niepelnosprawnych w roku2022. (dotyczy
Komisji Bud2etu i Finans6w Publicmych)

5. Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie wyruheniazgody na zwolywanie sesji Rady Powiatu Sok6lskiego
w zdalnym trybie obradowania.



6. Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie prryjgciaapelu do Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej Andrzeja

Dudy dotyczqcego ustanowienia 16 listopada Dniem Obroric6w Polskich Granic. (dotyczy Komisji OSwiaty,

Kultury i Sportu)

7. Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie wyrahenia zgody na zawarcie umowy pomigdzy operatorem a

Powiatem Sok6lskim w zakresie publicznego transportu zbiorowego. (dotycry Komisji Bud2etu i Finans6w

Publicznych)

8. Zaopiniowanie projektu uchwaty zmieniaj4cej uchwalg w sprawie okre$lenia dochod6w gromadzonych na

wydzielonym rachunku przez powiatowe jednostki budZetowe, prowadz4ce dzialalno66 okre6lon4 w ustawie

zdnia 14 grudnia 2016r. -Prawo oSwiatowe.

9. Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Sok6lskiego

nalata2022-2033.
10. Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie zmiany bud2etu Powiatu Sok6lskiego narok2022.

11. Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognory Powiatu Sok6lskiego nalata

2023 -2033.
12. Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie uchwalenia bud2etu Powiatu Sok6lskiego narok2023.

13. Sprawy r62ne.

Ad.2
Informacjg o stanie realizacji zadari o6wiatowych Powiatu Sok6lskiego zarok szkolny 202112022 przedstawila

Anna M. AniSkiewicz - Dyrektor Wydzialu Spraw Spolecznych.

Radny Krzysztof Krasiriski zauwairyt,2e zdawalno36 matur w powiecie sok6lskim na tle wojew6ddwa jest

bardzo niska. Powszechnie wiadomym j est, 2e uczniowie przechodz1c ze szkoly podstawowej do liceum zadaj4

sobie pytanie czy zdadz4 maturg. Du2e gro m\odzieLry z powiatu sok6lskiego ucieka do Bialegostoku. Zdaniem

radnego Krzysztofa Krasiriskiego warto sig zastanowil czy Zarzqd mo2e coS zrobi6 w tym kierunku by tg

sytuacjg naprawi6.

Przewodnicz4cy Komisji Oswiaty Kultury i Sportu zwr6cil uwagg na brak analizy raportu szczegolnie w zakresie

zdawalnoSci matur.
Jerry Bialomyzy Wicestarosta stwierdzil, 2e w pierwszej kolejnoSci naleiry zbadad i zauwaLryl czy slabe wyniki
matur s4 jedynie incydentalne czy teL maj4 tendencjg wzrostow4 lub stal4. Dodal r6wniez, Ze w kwestii

tegorocznych matur naleiry wzi46 pod uwagg okres zdalnego nauczania spowodowanego pandemi4, kt6ry z
pewnoSci4 mial wplyw na rezlltatwynik6w z egzaminu dojrzalo6ci. Wicestarosta dodal, Zebez doglgbnej analizy

sltuacji z lata poprzednich trudno w tej chwili wyrokowal, gdzie jest problem dotycz1cy zdawalnoSci matur.

Wicestarosta podkre6lil jednak, 2e szkoly powiatu sok6lskiego nie s4 szkolami na slabym poziomie. Jerzy

Biatomyzy poinformow al,2e naposiedzeniu Zarzqdu przedstawi sugestie komisji i z\oZy propozycjg zobligowania

dyrektor6w szk6l do przeprowadzenia analiryjakoSciowej i ilo6ciowej, co bylo przyczyna spadku wynik6w matur.

JeZeli chodzi o sprzEt do nauki zdalnej, to Zarzyd w 6wczesnym czasie bardzo szybko reagowal na potrzeby

uczni6w i nauczycieli w tym zakresie ikahdy kto potrzebowal takiego wsparcia, je otrzymal.

Anna M. Ani(kiewicz - Dyrektor Wydzialu Spraw Spolecznych zgodzlla sig ze stwierdzeniem Jerzego

Bialomyzego, Ze slabe wyniki z mattx naleiry ocenia6 jako incydentalne. Na pytanie radnego Grzegorza

Sk6rskiego, A.M. AniSkiewicz dodala, 2e m\odziel wyjehdla np. Do Bialegostoku, bo chc4 zrye w wigkszych

miastach. Bior4c pod uwagg trendy rozwojowe szk6l, remonty, doposahenia szk6l nale.fry zatwairy|,2e nab6r do

szk6l Srednich jest wigkszy. Dyrektor zauwairy\a, 2e poziom wyniku matur zaniLryly szkoty niepubliczne,

szczeg6lnie ZSR w Janowie orazZDZ w Sok6lce.
Jerzy Bialomyzy dodal, 2e z tego co mohna za:uwuiryl, to wyposaZenie szk6l z powiatu sok6lskiego jest

niejednokrotnie wyZsze niZ w Biatymstoku.
Radny Tomasz Potapczyk zaluwu\|, 2e do liceum w Sok6tce prryjmowani s4 uczniowie, kt6rry szkolg

podstawow4 koicz1 ie Sredni4 3.0. W takiej syuacji nie powinno sig oczekiwal,Zeby wyniki z matur byly

wysokie. SqoczywiScie uczniowie ,kt6rzy podnosz4 poziom wynik6w zmatar, ale zdolne i pracowite jednostki nie

wypracuj4 wynik6w matur dla calego powiatu.
ferzy nialomy4, w kontekScie wypowiedzi T. Potapczyka za:uwa|y\, 2e w przeszloSci liceum og6lnoksztalc4ce

bylo szkol4 "iit -4, do kt6rej prrychodzili najlepsi uczniowie. Niekt6re licea mog4 sobie pozwoli6 na egzaminy

wewngtrznl , gdy1 chgtnych do nauki w nich jest bardzo dulo, a wigc wyb6r najlepszych absolwent6w szk6tr

podstawowy.t au3" gwarancjg na wysok4 zdawalnoSi matur. W prrypadku przyjmowania do liceum ka2dego

ucznia,kt6ry tylko wyraZawolg nauki w niej, powoduje 2e zdawalno56 matur w przyszloSci nie bqdzie najlepsza.



Anna M. Ani(kiewicz dodala r6wnie2, 2e niebez znaczenia pozostaje fakt, 2e coraz wigkszaliczba uczni6w ma
orzeczenia, w tym orzeczenia o stopniu niepelnosprawnoSci w stopniu lekkim. Dyrektor zrvr6cil jednak uwagg, ze

uczniowie sok6lskich szk6l odnoszqrowniei duZe sukcesy naukowe, sportowe i artystyczne.
Radny Jerzy Omiel an rwrocil uwagg na problem naboru do szk6l w Suchowoli, kt6re od zawsze osi4galy bardzo
wysokie wyniki egzamin6w dojrzaloSci, dzigki bardzo dobrze wykwalifikowanej kadrze naucrycielskiej.
Atmosfera wok6l szkoty powoduje jednak,2e uczniowie z Suchowoli wybieraj4 szkoly bialostockie.
Zdaniem radnego Jaroslawa S. Holowni, szkoty Srednie z powiatu sok6lskiego powinny skupid sig na jakoSci

nauczania a na ilo6ci poryskiwania uczni6w. Uczniowie posiadaj4cy orzeczenia, powinni zdaniem radnego
wybiera6 szkoty ukierunkowane na ich mo2liwoSci ksztalcenia.
Przewodnicz4cy Komisji OSwiaty, Kultury i Sportu Krrysztof Pawlowski zwroci\ uwagg, 2e szkoly powiatu
sok6lskiego mogg te2 pochwali6 sig mocnymi stronami, kt6re w szczeg6lno5cidotycz1 osi4gnig6 sportowych i
artystycznych oraz iloSci pozyskiwanych Srodk6w zewngtrznych na rozw6j plac6wek o6wiatowych.

Ad.3
Projekt uchwaty w sprawie uchwalenia ,,Rocznego programu wsp6lpracy Powiatu Sok6lskiego z

organizacjami pozarz1dowymi oraz innymi podmiotami prowadz4cymi dzialalno66 po2ytku publicznego na

rok 2023" przedstawila Anna M. AniSkiewicz - Dyrektor Wydzialu Spraw Spolecznych. Dyrektor
poinformowala, 2e art. 5a ustawy o dzialalno5ci poitku publicznego i wolontariacie naklada na organ

stanowi4cy jednostki samorz4du terytorialnego obowi4zek uchwalenia rocznego programu po konsultacjachz
organizacjami pozarz4dowymi i innymi podmiotami prowadz4cymi dzialalnoS6 poZytku publicznego.
Konsultacje zostaly przeprowadzone zgodnie z uchwal4 Zarz1du Powiatu Sok6lskiego w terminie od 13 do 27

pafldziernika 2022 r. Ww. terminie nie wplyngly opinie do przedmiotowego Programu. Program ustala
priorytetowe obszary wsp6lpracy z organizacjami w zakresie kultury, wspierania i upowszechniania kultury
fizycznej i sportu, edukacji publicmej, dzialalno6ci narzecz os6b niepelnosprawnych, w zakresie ochrony i
promocji zdrowia orazw zakresie nieodplatnej pomocy prawnej, nieodplatnego poradnictwa obywatelskiego,
nieodplatnej mediacji, edukacji prawnej oraz zwigkszenia SwiadomoSci prawnej spoleczeristwa, poprzez
prowadzenie punktu przeznaczorrego na udzielanie nieodplatnej pomocy prawnej, Swiadczenie nieodplatnego
poradnictwa obywatelskiego lub nieodplatnej mediacji. Dyrektor dodata, 2e Zaruqd zaplanowal kwotg 20 000

zl na realizacjg zadart publicznych, kt6re zostanq ujgte w uchwale bud2etowej.

Przewodnicz4cy Komisji Bud2etu i Finans6w Publicznych Grzegorz Sk6rski zarz4dzil glosowanie nad

zaopiniowaniem projektu uchwaly w sprawie uchwalenia ,,Rocznego programu wsp6lpracy Powiafu
Sok6lskiego z organizacjarni pozarz4dowymi oraz innymi podmiotami prowadz4cymi dzialalno5d poZytku
publicznego na rok 2023".
W glosowaniu wziglo tdzial6 czlonk6w Komisji. 6byl,,za".
Komisj a pozytywnie zaop iniowala proj ekt uchwaly.

Przewodnicz4cy Komisji OSwiaty, Kultury i Sportu Krzysztof Pawlowski zarzydzil glosowanie nad

zaopiniowaniem projektu uchwaty w sprawie uchwalenia ,,Rocznego programu wsp6lpracy Powiatu
Sok6lskiego z organizacjami pozarz1dowymi oraz innymi podmiotami prowadz4cymi dzialalno66 po4.tku
publicznego na rok 2023".
W glosowaniu wziglo udzial5 czlonk6w Komisji. 5byl,,za".
Komisj a pozylywn ie zaopiniowala proj ekt uchwaly.

Ad.4
Projekt uchwaly zmieniaj4cej uchwalg w sprawie okreSlenia zadai do rcalizacji przez Powiat Sok6lski, na
kt6re przeznacza sig Srodki z Pafstwowego Funduszu Rehabilitacji Os6b Niepelnosprawnych w roku 2022
przedstawila Alicja Rysiejko - Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Sok6lce. Dyrektor
poinformowala,2e Powiat otrzymaldodatkowe 135 000 zlnazadaniewzakresie dzialaniawarsztat6wterapii
zajgciowej, gdy2zmienil sig koszt rocznego pobytu uczestnika na kwotg 25 89621. Ponadto, w trakcie realizacji
zadaf powstaly oszczEdnoSci w kwocie 24 280 zl na zadanil dotyczqcym t*tmacza migowego w wysokoSci
3.000 zl oraz likwidacji barier architektonicznych w wysoko5ci 21280 zl. Niniejsz4 uchwal4 powstale
oszczgdno5ci planuje sig przeznaczyc na dofinansowanie do przedmiot6w ortopedycznych i Srodk6w
pomocniczych. Projekt uchwaty pozytywnie zaopiniowala Powiatowa Rada do Spraw Os6b
Niepelnosprawnych.



Przewodnicz4cy Komisji Bud2etu i Finans6w Publicznych Grzegorz Sk6rski zarz4dzil glosowanie nad
zaopiniowaniem projektu uchwaty zmieniaj4cej uchwalg w sprawie okre5lenia zadandorcalizacjiprzezPowiat
Sok6lski, na kt6re przeznacza sig Srodki z Paristwowego Funduszu Rehabilitacji Os6b Niepelnosprawnych w
roku2022.
W glosowaniu wziglo udzial6 czlonk6w Komisji. 6byl ,,2a".
Komi sj a poffi.rvnie zaopiniowala proj ekt uchwaly.

Ad.5
Projekt uchwaly w sprawie wyraheniazgody na zwolywanie sesji Rady Powiatu Sok6lskiego w zdalnym trybie
obradowania przedstawil Tomasz Tolko - Dyrektor Wydziafu Organizacyjnego. Tomasz Tolko poinformowal,
2e zgodnie z art. 15 zzx ustawy o szczeg6lnych roz:rxri4zaniach zwiqzanych z zapobieganiem,
przeciwdzialaniem i rwalczaniem COVID-19, innych chor6b zakuhnych oraz wywolanych nimi sltuacji
kryzysowych zmienionym dnia 17 puldziernika 2022 r. o zdalnym trybie obradowania decyduje organ
stanowi4cy jednostki samorz4du terytorialnego albo inny organ dzia\ajqcy kolegialnie, w glosowaniu jawnym.
Rada podejmuje uchwalg,wyraLaj4c zgodg na mo2liwoS6 zwotywania sesji w zdalnym trybie obradowania do
czasu obowi2zywania stanu epidemii bqdL zagrohenia epidemiologicznego. W celu usprawnienia pracy rady
powiatu, podjgcie przedmiotowej uchwaly jest zasadne.

Radny Jaroslaw S. Holownia stwierdzil, 2e w jego ocenie podejmowanie wskazanej uchwaly jest zbgdne.

Przewodnicz4cy Komisji Bud2etu i Finans6w Publiczrych Grzegorz Sk6rski zarz4dzil glosowanie nad

zaopiniowaniem projektu uchwaty w sprawie wyrrheniazgody na zwolywanie sesji Rady Powiatu Sok6lskiego

w zdalnym trybie obradowania.

W glosowaniu wziglo ldzial6 czlonk6w Komisji. 6byl ,,2a".

Komi sj a po4tywnie zaopiniowala proj ekt uc hwaty.

Przewodnicz4cy Komisji OSwiaty, Kultury i Sportu Krrysztof Pawlowski zarzydzil glosowanie nad

zaopiniowaniem projektu uchwaly w sprawie wyruheniazgody na zwolywanie sesji Rady Powiatu Sok6lskiego

w zdalnym trybie obradowania.

W glosowaniu wziglo tdzial5 czlonk6w Komisji. 5 byl ,,2a".

Komi sj a pozytywnie zaopiniowala proj ekt uchwaly.

Ad.6
Jerzy Bialomyzy - Wicestarosta wskazal, 2e wszyscy wiedz4 jak wazna jest obrona polskich granic i granic

Europy. Wschodnia granica musi by6 bezpieczna.Dziefi Obroric6w Polskich Granic, to inicjatywa utworzenia
Swigta, kt6ry bgdzie gloryfikowal i docenial pracg sfuZb mundurowych. Z doniesieri medialnych wiadomym
jest, 2e pomoc w obrong granicy mieli tez mieszkaricy, sohysi. Praca pogranicznik6w byla w tamtym okresie
bardzo wymagaj4ce i waZne bylo by nie popelni6 nawet najmniejszego blgdu.

Przewodnicz4cy Komisji OSwiaty, Kultury i Sportu Krzysztof Pawlowski przyznal,2e osobiScie doSwiadczy
zagroaeniajakie ptynglo zza wschodniej granicy i moze potwierdzi6, 2e tylko i wyl4cznie heroizm oraz
doskonale wyszkolenia polskich stu2b spowodowalo, 2e nie tylko powiat sok6lski ale caly kraj byl bezpieczny.

Jaroslaw S. Holownia poinformowal, 2e w jego ocenie faktem jest, ze w czasie zdarzeh na granicy wiele
incydent6w bylo niepotrzebnych. Ustanowienie jednak odrgbnego Swigta jestzblieczne. Jaroslaw S. Holownia
dodal, 2e wszystkie sluZby mundurowe maj4 swoje Swigta. Radny dodal, 2e nie jest teLtak,2e tylko mieszkaricy

wschodniej Polski doceniaj4 prace sluZb. WlaSciwi ministrowie w naleffi spos6b wynagradzajq
funkcjonariuszy pelni4cych sfu2bg na granicy polsko - bialoruskiej. W wigkszo6ci powiat6w podzigkowania
dla mundurowych s4 obecne chociaZby w postaci baner6w orazplakatow. Radny poinformowal, 2e dla wielu
mieszkaric6w powiatu sok6lskiego przedmiotowa inicjatywa jest zbgdna i krytycznie oceniana. Ponadto data

13,14 lub 15 listopada nie r62ni sig niczym od 16 listopada.
Jerzy Bialomyzy w zwi4zku zpov,ryZszym poinformowa[2e 16 listopada bylo apogeum zdarzeh i kontroli na

granicy i dlatego Zarzqdwytypowal tg datg jako wla6ciw4 dlauczczeniawydarzeh.

Przewodnicz4cy Komisji OSwiaty, Kultury i Sportu Krzysztof Pawlowski zarzqdzil glosowanie nad

zaopiniowaniem projektu uchwaly w sprawie przyjgcia apelu do Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej
Andrzeja Dudy dotyczqcego ustanowienia 16 listopada Dniem Obroric6w Polskich Granic.

W glosowaniu wziglo udzial5 czlonk6w komisji. 4 bylo ,,2a", I ,,ptZaciw" - J.S. Holownia.



Ad.7
Projekt uchwaly w sprawie wyra2eniazgody nazawarcie umowy pomigdzy operatorem a Powiatem Sok6lskim
w zakresie publicznego transportu zbiorowego, przedstawil Andrzej Tomaszczyk - p.o. Dyrektora Wydzialu
Komunikacji, Transportu, Inwestycji Drogowych i Kubaturowych. Dyrektor A. Tomaszcryk poinformowal
zgodnie z art.22 ust.2ustawy z dnia 16 maja 2019r. o Funduszu rozwoju przewoz6w autobusowych o
charakterze tirytecznoici publicznej umowa o Swiadczenie uslug w zakresie publicznego transportu
zbiorowego, wymaga uzyskania zgody organu stanowi4cego wlaSciwego organizatora. Zgodnie z
art.22 ust. i pkt I ustawy zdnia 16grudnia 2010r. opublicznym transporcie zbiorowym organizator moze
bezpoSrednio zawrzel umowg o Swiadczenie uslug w zakresie publicznego transportu zbiorowego, w
przypadku gdy Srednia warto6i roczna przedmiotu umowy jest mniejszani|l000 000 euro lub Swiadczenie
uslug w zakresie publicznego transportu zbiorowego dotyczy Swiadczenia tych uslug w wymiarze mniejszym
ni2 300 000 kilometr6w rocznie

Na pltanie Przewodniczqcego Komisji Bud2etu i Finans6w Publicznych, Andrzej Tomaszcryk poinformowal,
2e to operator dyktuje ceng biletu. Powiat pokrywa kwotg defic1tu. Na chwilg obecn4 trwaj4 negocjacje co do
oplat za przejazdy.
Jerzy Bialomyzy dodatkowo poinformowal,2e w nastgpnym tygodniu odbgdzie sig spotkanie zwlodarzami
gmin w sprawie partycypacji w kosztach.
Andrzej Tomaszczyk przyznat ponadto, 2e ceny zaprzejazdy z pewnoSci4 bgd4 wysokie, cho6 cenajeszcze nie
zo stala wyne go cj owana.
Jerzy Bialonyzy zauwaZyl r6wnie2,2e sp6lka PKS Nova dysponuje taborem przezfiaczonym do przewoztt
du2ej ilo6ci os6b, co w obecnych czasach jest zbTteczne. Z trartsportu zbiorowego korzysta duZo mniej
mieszkafc6w ni2 chociaLby 20 - 30 lat temu. W rvri4zku z tym ttrzymanie takiego taboru jest kosztowne.
Dop6ki sklad taboru PKS Nova nie zostanie dostosowany do rzeczywistych potrzeb, problem wysokich
koszt6w zaprzeiazdy nie ulegnie zmianie. Nie bez zmaczeniapozostaje jednak fakt, Ze PKS Nova przedstawil
najni2sz4 ofertg na uslugi.

Przewodnicz4cy Komisji Bud2etu i Finans6w Publicznych Grzegorz Sk6rski zarzqdzil glosowanie nad
zaopiniowaniem projektu uchwaly w sprawie wyrailenia zgody na zawarcie umowy pomigdry operatorem a
Powiatem Sok6lskim w zakresie publicznego transportu zbiorowego.
W glosowaniu wziglo ludzial6 czlonk6w komisji. 6bylo,,za".
Komi sj a pozytywnie zaop iniowala proj ekt uchwaly.

Ad.8
Projekt uchwaty zmieniaj1cej uchwalg w sprawie okreslenia dochod6w gromadzonych na wydzielonym
rachunku przez powiatowe jednostki budZetowe, prowadz4ce dzialalno6i okreSlon4 w ustawie z dnia 14
grudnia 2016 r. - Prawo o5wiatowe przedstawila Justyna Miszkin - Kierownik Referatu BudZetu, kt6ra
poinformowala, 2e do uchwaty wprowadza sig Zesp6l Szk6l Zawodowych w Sok6lce jako jednostkg, co do
kt6rej stosuje sig odrgbne rachunki.

Przewodnicz4cy Komisji Budzetu i Finans6w Publicznych Grzegorz Sk6rski zarzqdzil glosowanie nad
zaopiniowaniem projektu uchwaly zmieniaj4cej uchwalg w sprawie okre6lenia dochod6w gromadzonych na
wydzielonym rachunku przezpowiatowe jednostki budZetowe, prowadz4ce dzialalnoS6 okre6lon4 w ustawie z
dnia 14 grudnia 2016 r. - Prawo oSwiatowe.
W glosowaniu wziglo udzial6 czlonk6w komisji. 6 bylo ,,2a".
Komi sj a porylrvnie zaop iniowala proj ekt uchwaly.

Przewodnicz4cy Komisji O6wiaty, Kultury i Spotu Krzysztof Pawlowski zarz4dzil glosowanie nad
zaopiniowaniem projektu uchwaly zmieniaj4cej uchwalg w sprawie okre6lenia dochod6w gromadzonych na
wydzielonym rachunku przez powiatowe jednostki bud2etowe , prowadz4ce dzialalno56 okre6lon4 w ustawie z
dnia 14 grudnia 2016 r. - Prawo o5wiatowe.
W glosowaniu wziglo tdzial5 czlonk6w komisji. 5 bylo ,,2a".
Komisj a porytywn i e zaopiniowala proj ekt uchwaly.

Ad.9
Projekt uchwaly w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Sok6lskiego na lata ZO22 -
2033 przedstawila Justyna Miszkin - Kierownik referatu Bud2etu, kt6ra poinformowala, Ze planowany deficyt
roktt 2022 zmniejszyl sig do kwoty 20 200 917, 78 z-l i planuje sig go pokry6 przychodami wynikaj4cymi z:
rozliczenia Srodk6w okre(lonych w art. 5 ust.l pkt 2 ustawy i dotacji narealizacjQ programu, p.o.j"ktu lub
zadania finansowego z udzialem tych Srodk6w w kwocie 5 080 1Il, 12 zl; wynikaj4cymi ze siczeg6lnych



zasadwykon),waniabud2etu,okreSlonychwUstawie zdnia3l marca2020r.ozmianieustawyoszczeg6lnych
rozwi1zaniach rwiqzarrych z zapobieganiem, przeciwdzia\aniem i mvalczeniem COVID-19, innych chor6b
zakafinych oraz wywolanych nimi sytuacji kryzysowych oraz niekt6rych innych ustaw w kwocie 7 389 845,
86 zl, wynikaj4cymi ze szczeg6lnych zasad wykonywania budZetu, okreSlonych w ustawie z dnia 23

pa2dzier:nika20lS r. o Rz4dowym Funduszu Rozwoju Dr6g w kwocie 7 494 262,92 z]; z wolnych Srodk6w
jako nadwy2ki Srodk6w pienig2nych na rachunku bieh4cym bud2etu, wynikaj4cymi z rozliczeri papier6w
wartoSciowych w kwocie 236697,88 21. Pozostale wolne Srodki w kwocie 10289 556,71 zl planuje sig

przeznacry| na pokrycie planowanego deficy.tu i wykup obligacji. W wykazie przedsigwzigd do WPF
dokonano zmniejszenia warto5ci wydatk6w niekwalifikowanych zadania pn. ,,Plac6wki opiekuriczo -
wychowawcze typu rodzinnego w Powiecie Sok6lskim". Zwigkszono wartoS6 przedsigwzigd zadania pn.

,,przebudowa drogi powiatowej nr 1281B Krynki - G6rany na ternie gminy Krynki w Powiecie Sok6lskim
wraz z usuwaniem skutk6w klgski Zywiolowej" oraz zadania ,,przebudowa i rozbudowa drogi powiatowej nr
14438 Nietupa - Krynki na terenie Gminy Krynki w Powiecie Sok6lskim wraz z usuwaniem skutk5w klgski
Zyrviolowej" zmieniajqc jednoczeSnie montaZ finansowy ww. zadari. Zmianie ulegly r6wnieZ planowane

dochody i wydatki roku2022, ujgte w uchwale budZetowej.

Przewodnicz4cy Komisji Bud2etu i Finans6w Publicznych Grzegorz Sk6rski zarz4dzil glosowanie nad

zaopiniowaniem projektu uchwaly w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Sok6lskiego
na lata 2022 -2033.
W glosowaniu wziglo :udzial6 czlonk6w komisji. 6by\o ,,2a".
Komisj a porytywnie zaopiniowala proj ekt uchwaly.

Przewodnicz4cy Komisji O6wiaty, Kultury i Spotu Krzysztof Pawlowski zarz1dzil glosowanie nad

zaopiniowaniem projektu uchwaly w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Sok6lskiego
na lata 2022 -2033.
W glosowaniu wziglo ludzial5 czlonk6w komisji. 4bylo ,,2a", l,,wstrrymal sig" - J.S. Holownia.
Komi sj a pozytywnie zaop iniowala proj ekt uchwaly.

Ad. 10

Projekt uchwaty w sprawie zmiany bud2etu Powiatu Sok6lskiego na rok 2022 przedstawila Justyna Miszkin -
Kierownik Referatu Bud2etu. Justyna Miszkin poinformowala, 2e w uchwale w sprawie zmiany budZetu

Powiatu Sok6lskiego na rok 2022 zmian dokonano zar6wno po stronie dochod6w jak i wydatk6w. Po zmianach

deficy.t budzetu zmniejszyl sig do kwoty 20 200 917,78 zl. Dokonano zrvigkszenia dochod6w i wydatk6w w
rwiqzku ze zmian4 ekwiwalent6w za zalesione grunty. Zmniejszono dochody z tytulu oplat komunikacyjnych
na podstawie aktualnego wykonania dochod6w. O kwotg 16 000 zwigkszono dochody w rwi4zku z

otrzymaniem Srodk6w z Wojew6dzkiego Funduszu wsparcia z przeznaczeniem na zakup umundurowania
sfu2bowego oraznazapewnienie gotowoSci sprzgtu i wyposaZenia w Komendzie Powiatowej PSP w Sok6lce.

W zwipku z lokowaniem wolnych Srodk6w o kwotg 96 000 zlz:wigkszono wplywy z odsetek. Zrezygnowano
r6wnie2 z realizacji zadania pn. ,,Utworzenie domu dla matek z maloletnimi dzie6mi i kobiet w ciyfi" w
rwi1zk:uz brakiem dofinansowaniazdania.300 000 zlzabezpieczono na'zakup samochodu specjalistycznego

o przeznaczeniu - pomoc drogowa". Zabezpieczono r6wnie2 Srodki na zakup zestawu komputerowego wraz z

oprogramowanie do projektowanie dr6g oraz zaktp oprogramowania do projektowania organizacji ruchu.

Uzupelniono r6wnie2 plan dotacji dla szk6l niepublicznych na podstawie przewidywanej liczby uczni6w oraz

dotacje dla Warsztat6w Terapii Zajgciowej w Sok6lce i D4browie Bialostockiej oraz Powiatowego Domu

Kultury. Zabudaetu usunigto r6wnie2 zadania inwestycyjne, kt6re zostan4 zrealizowane w 2022 r.

Radny Jaroslaw S. Holownia poinformowal, 2e Powiat Sok6lski jest mu winny 1000 zl diety za czerwcow4

dietg. Zwr6cil sig z pytaniem, co sig stalo z niewyplacon4 mu czgsci4 diety, na co zostala wydana. Dodal,2e
w przypadku potr4cenia diety chcialby samodzielnie decydowa6 na co zostan4 przeznaczone niewyplacone

Srodki. Zwr6crl. sig r6wniez z p5,taniem, co sig stanie w sytuacji, gdy Powiat Sok6lski nie wyplaci mu
potr4conej czgsci diety do korica roku budZetowego, czy pieni4dze bgd4 mogty by6 mu przekazane w 2023 r.

Radny rwr6cil siE z proSba o uregulowanie naleznych mu pienigdzy.

Justyna Miszkin - Kierownik Referatu Bud2etu poinformowala,2e Srodki pozostaj4ce zpotr4ceh diet radnych,

zawsze przechodz4 jako wolne Srodki bud2etu. Na dodatkowe pytanie radnych, Justyna Miszkin
poinformowala,2e program do projektowania organizacji ruchu zostal zakupiony rrarzez Starostwa.

Przewodnicz4cy Komisji BudZetu i Finans6w Publicznych Grzegorz Sk6rski zarzydzil glosowanie nad

zaopiniowaniem projektu uchwaly w sprawie zmiany budZetu Powiatu Sok6lskiego narok2022.
W glosowaniu wziglo udzial6 czlonk6w komisji. 6 bylo ,,2a".
Komisj a pozytywnie zaopiniowala proj ekt uchwaty.



Przewodnicz4cy Komisji O6wiaty, Kultury i Spotu Krrysztof Pawlowski zarz4dzil glosowanie nad
zaopiniowaniem projektu uchwaly w sprawie zmiany budzetu Powiatu Sok6lskiego na rok2022.
W glosowaniu wziglo udzial4 czlonk6w komisji. 3 bylo ,,2a", l,,wstrzymal sig" - J.S. Holownia. Radny
W ieslaw Hariczaruk opuSc il posi edzenie Komisj i.
Kom isj a porytywn ie zaopin iowala proj ekt uchwaly.

Ad. 11

Projekt uchwaty w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Powiatu Sok6lskiego na lata 2023 - 2033
przedstawila Justyna Miszkin - Kierownik Referatu Bud2etu.

Radny Jerzy Omielanzauwairyl,Zew WPF na lata2023 -2033 inwestycje nie s4ro*oaone po catym powiecie
r6wnomiernie. Dodal, 2e brak jest inwestycji na terenie gminy Suchowola i Sok6lka. Jest to z punktu widzenia
radnego fatalne dla rozwoju gmin oraz calego powiatu.

Przewodnicz4cy Komisji BudZetu i Finans6w Publicznych Grzegorz Sk6rski poinformowal, 2e inwestycje w
powiecie s4uzalefunione od wsp6lhnansowania przez gminy.

Przewodnicz4cy Komisji Bud2etu i Finans6w Publicznych Grzegorz Sk6rski zarzqdzil glosowanie nad
zaopiniowaniem projektu uchwaty w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu
Sok6lskiego na lata 2023 - 2033.
W glosowaniu wziglo udzial5 czlonk6w Komisji. 5 bylo ,,2a".
Kom i sj a porytywnie zaop in iowala proj ekt uchwaly.

Przewodnicz4cy Komisji OSwiaty, Kultury i Sportu Krzysztof Pawlowski zarz4dzil glosowanie nad
zaopiniowaniem projektu uchwaly w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu
Sok6lskiego na lata 2023 - 2033.
w glosowaniu wziglo udzial4 czlonk6w Komisji. 3 bylo ,,2a", | ,,przeciw" - Jaroslaw S. Holownia.
Kom i sj a porylywn ie zaop in iowala proj ekt uchwaly.

Ad. 12
Projekt uchwaly w sprawie uchwalenia bud2etu Powiatu Sok6lskiego na rok 2023 przedstawila Justyna
Miszkin - Kierownik Referatu Bud2etu.

Jaroslaw S. Holownia nxtrocil uwagg, 2e w gminie Sok6lka nie ma zabezpieczonej na przyszly rok Zadnej
inwestycji drogowej. Nie ma te2 uwzglgdnionej ani jednej wskarywanej przez niego inwestycji na terenie
Sok6lki, a mianowicie: remontu schod6w prry SP ZOZ w Sok6lce, naprawy chodnika na Zabrodziu, brak
wykonania dokumentacji na drodze Kundzicze - Tartak. Brak jest r6wnie2 ponownej dokumentacji na drogg
Zuki- Plebanowce - Gilbowszczyzna. Brak jest r6wnie2 wykonania drogi na ul. Jana Pawla II orazzalepienia
bez chaltury dziur na tej ulicy. Nie ma r6wnieZ informacji o wykonaniu podniesionego przejScia we wsi Drahle.
RaZ4cym zdaniem radnego s4 r6wnie2 zabezpieczone Srodki na diety radnych, kt6re wynosz4 3 000 z\ w
przypadku radnych funkcyjnych.

Justyna Miszkin - Kierownik Referatu Bud2etu pofnformowala, 2e za opracowanie projektu bud2etu jest
odpowiedzialny Zarz4d. Wydzial Finansowy ma jedynie za zadanie uksztaltowanie bud2etu w odpowiednie
tabele i liczby.

Przewodnicz4cy Komisji BudZetu i Finans6w Publicznych Grzegorz Sk6rski zarzydzil glosowanie nad
zaopiniowaniem projektu uchwaly w sprawie uchwalenia bud2etu Powiatu Sok6lskiego narok2023.
w glosowaniu wziglo udzial5 czlonk6w Komisji.4 byto ,,za",l przeciw -Jerzy omielan
Kom i sj a pozylywn ie zaopin iowala proj ekt uchwaly.

Przewodnicz4cy Komisji O6wiaty, Kultury i Sportu Krrysztof Pawlowski zarz1dzil glosowanie nad
zaopiniowaniem projektu uchwaly w sprawie uchwalenia bud2etu Powiatu Sok6lskiego narok2023.
W glosowaniu wziglo udzial4 czlonk6w Komisji. 3 bylo ,,2a", l,,prZ€ciw" - Jaroslaw S. Holownia.
Kom i sj a pozytywn ie zaopin iowala proj ekt uchwaly.



Ad.13
Spraw r62nych nie zgloszono.
Wobec wyczerpania porz4dku obrad Przewodnicz4cy Komisji Bud2etu i Finans6w
Sk6rski zamknqlwsp6lne posiedzenie Komisji o godz. 11.30.
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